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Miljö- och hälsoskyddsnämnden Utdrag ur protokoll, fört vid 

sammanträde 2014-04-08, § 26 

 

   
 

 Tid Tisdagen den 8 april 2014 kl 18.30 – 19.40 
   

 Plats Bolindersalen, Tekniska nämndhuset 
   

 Justerat Onsdagen den 16 april 2014 

  

 

Per Ankersjö Katarina Luhr 

  

Närvarande  

 Beslutande ledamöter: 

 Per Ankersjö (C) ordföranden  

Katarina Luhr (MP) vice ordföranden  

 

Jonas Nilsson (M)  

Torbjörn Erbe (M)  

Per Ola Bosson (M)  

Helena Levy (M)  

Nils Ingelström (M)  

Frida Johansson Metso (FP)  

Mikael Magnusson (S)  

Åsa Wester (S)  

Fredrik Canerstam (S)  

Mats E. P. Lindqvist (MP)  

Stellan F Hamrin (V)  

 
Ersättare: 

Anders Thureson (M)  

Eva Runvald (M)   

Andreas Lundin (M)  

Magnus Liljegren (FP)  

Ola J Hedin (FP)   

Ellinor Rindevall (S) §§ 1-24   

Charles Berkow (MP)   

 
Tjänstemän: 

 Förvaltningschefen Gunnar Söderholm, Anette Almlöf, Lars Burman, 

Håkan Andersson, Anna Edström, Anna Havula, Arne Jamtrot, Petter 

Jonsson, Gustaf Landahl, Örjan Lönngren, Daniel Persson, Daniel Selin, 

Kristofer Stjernqvist, Maria Svanholm, Emily Tjäder, Malin Täppefur, 

Monika Weiss och Pia Winbladh Högfors samt personalföreträdaren Luis 

Lopez och borgarrådssekreteraren Albin Ring. 
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 § 26 
Rapportering av energianvändning och utsläpp av 
växthusgaser 2013 
Dnr 2013-17432 
 

Beslut  

Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att godkänna 

 avrapporteringen av Stockholms energianvändning och 

 utsläpp av växthusgaser. 

 

2 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att justera 

 överlämna redovisningen till kommunfullmäktige. 

 
Handlingar i ärendet 

Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 24 mars 2014. 

 

 
Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

1) Ordföranden Per Ankersjö (C), Jonas Nilsson m.fl. (M), 

 Frida Johansson Metso (FP) och Mikael Magnusson m.fl. (S) 

 föreslår (se beslutet). 

 

2) Vice ordföranden Katarina Luhr m.fl. (MP) föreslår att 

 nämnden beslutar enligt följande:  

 

1 Godkänna avrapporteringen av Stockholms 

 energianvändning och utsläpp av växthusgaser. 

 

2 Uppdra åt staden att uppvakta staten om höjd 

 koldioxidskatt på fossil fjärrvärme. 

 

3 Överlämna redovisningen till kommunfullmäktige 

 

Preliminärt beräknas Stockholm nå 3 ton CO2 per capita för 

år 2012. Minskningen beror främst på en ökad inflyttning till 

Stockholm men även på minskad trafik. Utsläppen varierar 

fortfarande med vädret, och faktorer som regnmängder och 

temperatur. Vi delar förvaltningens oro vad gäller risken för 

ökad koleldning i kraftvärmeverken till följd av sänkt 

koldioxidskatt och vill därför att staden uppvaktar staten i 

syfte att tillse att förnybara bränslen blir med ekonomiskt 

gynnsamma än kolbaserade. 

 

3) Stellan F Hamrin (V) föreslår att nämnden beslutar enligt 
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 följande:  

 

Vi godkänner avrapporteringen av energianvändning och 

utsläpp av växthusgaser. 

 

Vi begär därutöver att avrapporteringen också ske med 

okorrigerade värden och att förvaltningen får i uppdrag att så 

långt möjligt redovisa Stockholmarnas utsläpp utanför 

kommunen. 

 

Vi begär också att förvaltningen får i uppdrag att utifrån 

befintligt underlag göra en sannolikhetsbedömning av 

vägtrafikens fortsatta utveckling till 2030, eftersom detta f.n. 

inte görs av någon svensk myndighet. 

 

Stockholmarnas totala klimatutsläpp måste begränsas och det 

är därför nödvändigt att också beakta direkta och indirekta 

utsläpp utanför kommunen. Dessa utsläpp måste begränsas 

med andra metoder än de som sker inom kommunen men är 

viktiga eftersom de är större. Eftersom den klimatkorrigering 

som sker av de direkta utsläppen i Stockholm inte är 

fullständiga är det för förståelsen viktigt att också de 

okorrigerade utsläppen (de reella utsläppen) redovisas. 

 

Det totala svenska trafikarbetet på väg nådde sitt maximum 

2008 och har därefter legat lägre. Motsvarande värde för 

Stockholm är uppenbarligen 2005, vilket är glädjande att  

notera. Trafikarbetet har dessutom därefter minskat linjärt och 

årligen (möjligen med undantag för 2013 – svårt att se). 

Toppen för personbilar nåddes år 2000 – än mer glädjande – 

och ett klart belägg för att behovet av Förbifarten 

kontinuerligt minskar. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Per Ankersjö (C) ställer förslagen mot varandra och 

finner att nämnden beslutar enligt förslag från ordföranden Per 

Ankersjö (C), Jonas Nilsson m.fl. (M), Frida Johansson Metso (FP) 

och Mikael Magnusson m.fl. (S). 
 
Reservation 

Vice ordföranden Katarina Luhr m.fl. (MP) reserverar sig mot 

beslutet med hänvisning till sitt förslag.  

 

Stellan F Hamrin (V) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till 

sitt förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Särskilt uttalande lämnas av ordföranden Per Ankersjö (C), Jonas 

Nilsson m.fl. (M) och Frida Johansson Metso (FP) enligt följande: 
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Det är mycket glädjande att beräkningarna av 

växthusgasutsläppen för år 2012 visar att vi redan klarat 

stadens klimatmål för år 2015. Detta är ett kvitto på att 

långsiktigt och målmedvetet arbete också ger resultat. Sett till 

den långsiktiga trenden är dock inte resultatet någon 

överraskning. Från och med år 2006 har den nedåtgående 

trenden mot 3,0 tons-målet varit konstant och tydlig. Värt att 

notera i sammanhanget är att utsläppen av växthusgaser även 

minskar i reella tal trots att vi samtidigt blivit fler 

Stockholmare. Detta visar tydligt att det går att kombinera 

ekonomisk tillväxt och en växande stad med minskade 

växthusgasutsläpp och att Stockholm har receptet som 

fungerar. 

  

Staden har nyligen antagit en färdplan för ett fossilbränslefritt 

Stockholm 2050. Det faktum att vi redan i förtid uppnår våra 

klimatmål på kort sikt visar att vi är på rätt väg och bekräftar 

att detta ambitiösa mål är inom räckhåll.    

  

Särskilt uttalande lämnas av Mikael Magnusson m.fl. (S) enligt 

följande: 

 

Rapporten visar att arbetet med att få bort fossilbränslena i 

Stockholm går för sakta.  

 

Förutom att se till att fasa ut fossilbränsleanvändningen i 

uppvärmningssektorn är fossilbränsleanvändningen i 

trafiksektorn den stora utmaningen. Här behövs en rad 

offensiva insatser, från utbyggnad av kollektivtrafiken till 

främjande av elbilar och bilpooler. Att det borgerliga styret i 

landstinget försenat tunnelbaneutbyggnaden i flera år är 

mycket olyckligt.   

 

 

 

 

 Vid protokollet 

 Kristofer Stjernqvist 

 

 

 

Rätt utdraget intygar: 
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